
Již podesáté se letos sešli otužilci, aby smočili
svá těla v Ohři. 25. prosince si vody užili
i diváci, na které z nebe dopadaly dešťové
kapky. 6°C nad nulou venku, teplotu vody
asi nikdo nezměřil, každopádně otužilců
opět spousta, stejně jako diváků. Kapela
Tsunami, svařák a oheň - neodmyslitelné
součásti této příjemné akce, na které se
nikdo nemračí, všichni si přejí krásné
Vánoce a užívají si pohodu. 
Jak by to bylo krásné, kdyby zas jednou
o Vánocích napadl sníh, snad se za rok
dočkáme. Možná se ale dočkáme toho, že
Tsuami budou hrát a zpívat a při tom stát po

kotníky ve vodě - no doopravdy to tam před
mnoha svědky zaznělo!                              rreedd

Loni jsem svůj lednový úvodník věnovala
chování ve vlčí smečce. Jak to mají vlci
vychytané, neboť jejich tempo určují ti
nejslabší a nemocní vlci. Později jsem si
ještě uvědomila, že u lidí to tak nepůjde,
protože toto tempo by nedovolilo těm
zdravým a silnějším pracovat a fungovat
tak, aby se právě o ty slabší postarali. Pak
je tu prostor pro velké množství ne-
ziskových organizací a pro naši štědrost.
Jenže doba je skutečně krutá. Jsou
neziskové organizace, které zastupují stát
v tom, o co by se měl dle selského rozu-
mu postarat sám. Pak jsou tu „ne-
ziskovky“, které vedou zkušení manažeři
ovládající evropské granty, a my se pak
nestačíme divit tomu, co vše je možné
z veřejných prostředků zaplatit. Ale pak
jsou tu „stálice“, za kterými je vidět
ohromný kus práce a vy víte, že vybrané
prostředky (byť jen z části) budou vráceny
zpět tam, odkud se vybraly. I naši občané
využívají služeb Domova pokojného stáří
v Hroznětíně nebo stacionáře v Ostrově.
Tato zařízení provozuje Oblastní charita
Ostrov, která zároveň zajišťuje v naší obci
Tříkrálovou sbírku. Proto věřím, že naše
peněženky a srdce budou v době konání
sbírky opět otevřené. Při psaní těchto řád-
ků mě napadá asi zvláštní přání - přeju
všem, abychom se pokud možná co
nejdéle obešli bez pomoci a asistence
druhých v teple svého vlastního domova. 
Mnohým z vás jistě neuniklo, že se v nej-
bližší době Velichov rozroste o další
občánky. Jedním z nich bude i miminko,
které přivedu na svět já. Pravděpodobně to
bude v době, kdy budete číst tento úvod-
ník. Děkuji tedy za držení palců a přede-
vším za pochopení a ohleduplnost.
V době mateřské dovolené se nebudu
věnovat starostování naplno, ale věřím, že
spoustu záležitostí vyřešíme spolu s mís-
tostarostou, zaměstnanci obce a ostatními
zastupiteli tak, aby obec fungovala.

MMaarrkkééttaa  MMoorraavvccoovváá
ssttaarroossttkkaa  oobbccee
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Letošní setkání pro seniory bylo spíše
setkáním generací. Uskutečnilo se po-

někud netradičně v mateřské škole, kde
děti, které zrovna nepodlehly nachlazení,

předvedly všem přítomným svou vánoční
besídku. V programu se střídaly básničky,
písničky, ale i divadelní představení. Po
skončení programu se děti připojily
k dospělým a společně pak všichni
pouštěli skořápky a připomínali si vánoč-
ní zvyky. V příjemné atmosféře si tak
všichni pochutnali na dobrotách a každý
odcházel s malým dárkem. 
Poděkování patří paní ředitelce Lydii
Kučerové, Ireně Zelenkové, Janě Hrubé
a Kateřině Musilové, které tak hezké
setkání s dětmi připravily.                  MMMMVVee  VVeelliicchhoovvěě  pprroobběěhhnnee  ssbbíírrkkaa  66..  lleeddnnaa  vv  ppooddvveeččeerr  ((ppaanneelláákkyy,,  bbyyttoovvkkyy))  aa  77..  lleeddnnaa  ddooppoolleeddnnee  ((rrooddiinnnnéé  ddoommyy))..
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Tak jako každý rok se druhý den po štěd-
rém večeru setkali soutěživí nadšenci
v Hospodě U Lípy, aby poměřili své
kuchařské umění v soutěži o nejlepší
bramborový salát. Vzorků se sešlo celkem
12, odborná porota ve složení Hubert
Plomer, Jaroslav Zágner, Ladislav
Hrušovský, Jiří Štěrba, která to neměla

vůbec jednoduché, přiřazovala ke všem
vzorkům body od 1 do 5, přičemž čím lep-
ší salát, tím více bodů. Na prvním místě
se s 15 body umístila p. Březinová (part-
nerka pana Kotka), druhý se - pro někoho
překvapivě - umístil pan Závlačka, třetí
místo obsadil salát manželů Pavlisových,
obhájce loňského 1. místa Jitka Rauerová

se umístila na místě čtvrtém. Hodnotné
tekuté ceny si odnesl každý účastník už
jenom za odvahu, limitovaná 100 kusová
edice vánočního Chodovaru a horno-
hradská medovina čekala na ty nejlepší.
Přihlížející po skončení soutěže mohli
vzorky také ochutnat a zkontrolovat tak
nelehkou práci porotců, za kterou jim
tímto velmi děkuji. Nutno ještě podot-
knout, že se od 17:00 hod. zdarma podá-
vala výborná rybí polévka pana Zágnera,
za což mu patří také veliké díky.

JJBB
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Nejlepší bramborový salát

Čeští spotřebitelé se každoročně těší na
povánoční slevy a výprodeje. Jak ale ukazují
zkušenosti pozornějších zákazníků a šetření
prováděná dozorovými orgány, deklarované
slevy často žádnými slevami nejsou. Co je
dobré mít na paměti, abychom "výhodné"
koupě posléze nelitovali? Na co si dát
pozor, abychom díky slevám opravdu
ušetřili?
Češi slevy milují a prodejci to dobře vědí.
Proto někteří přichází se slevami ještě
před Vánoci. Ať již zákazník vyrazí do
obchodu kdykoliv, je dobré nepodlehnout
tlaku a každý nákup pečlivě uvážit. Mezi
prodejci se totiž najdou i tací, kteří před-
vánoční i povánoční "nákupní horečky"
zneužívají. "Často se objevují falešné slevy,
kdy prodejce cenu výrobku vlastně vůbec
nesníží a slovo ‚sleva' použije jen jako ma-
gické zaklínadlo k nalákání nepozorného
spotřebitele k nákupu. Některé obchody
naopak ceny na čas zvýší, aby je pak mohly

snížit na původní hladinu a vydávat tento
rozdíl za slevu. Všechny podobné případy
naplňují znaky klamavých obchodních prak-
tik a jsou tedy v rozporu se zákonem," varu-
je Lukáš Zelený, vedoucí právního od-
dělení dTestu.
Příliš nevěřte výlohám, které lákají na
krachy cen, totální výprodeje a slevy 80%.
Když se důkladně zadíváte na reklamu,
bude často před číslicí malinkaté slovíčko
"až". Konkrétního zboží s tak velkou
slevou rozhodně nebude plná prodejna
a spíše budete mít problém zjistit, co
konkrétně je tolik zlevněné.
Láká-li obchodník na slevy, vždy musí být
na zboží konečná cena a vyčíslení slevy na
haléř sedět. Pokud vám čísla na cenovce
nesedí, podejte podnět České obchodní
inspekci. Klamání spotřebitelů může
obchodníka vyjít na pokutách dost draho.
A jak je to se zárukou na zlevněné zboží?
Můžete se setkat s tvrzením, že na zlevněný

sortiment neplatí záruka, případně je
omezena. "Nic takového není možné, i na
zboží zakoupené ve slevě platí zákonná záruka
24 měsíců," připomíná Zelený a dodává:
"Výjimkou je situace, kdy byl výrobek zlevněný
kvůli nějaké vadě - pro takovou vadu pak zboží
samozřejmě reklamovat nelze, na všechny ostat-
ní vady daného zboží záruka ovšem platí.
O důvodu takové slevy musí být zákazník při
nákupu informován a tato skutečnost by měla
být potvrzena i na dokladu o koupi."
Pozor si dejte také na akce typu 3+1 zdar-
ma. Obchodník může v případě rekla-
mace tvrdit, že na kus "zdarma" se záruka
nevztahuje. "Je pravda, že záruka se
vztahuje pouze na zboží, za které jste
zaplatili, vždy je ovšem nutné určit, který
kus je tím ‚darem'. Není-li možné jednotlivé
kusy od sebe odlišit, jedná se jen
o množstevní slevu a reklamovat můžete
každý kus zboží zvlášť," uzavírá Zelený.

ddTTeesstt

dTest: Povánoční slevy 
se nemusí vyplatit



Od zdaňovacího období roku 2017 Finanční
správa České republiky umožní v rámci
klientského přístupu poplatníkům daně z ne-
movitých věcí využít nové služby spočívající
v zasílání údajů pro placení daně z nemo-
vitých věcí prostřednictvím e-mailu.
Tato služba je určena výhradně pro poplat-
níky daně z nemovitých věcí (dále jen "daň"),
kteří nemají zřízenu službu placení daně
prostřednictvím SIPO a právnické osoby,
které nemají zřízenu datovou schránku.
Protože tato služba nahrazuje složenku pro
placení daně, není určena pro poplatníky,
kteří mají zřízenu službu placení daně
prostřednictvím SIPO a právnické osoby,

které mají zřízenu datovou schránku, neboť
ani v současné době se těmto poplatníkům
složenka nezasílá.
Poplatník, přihlášený k zasílání údajů pro
placení daně e-mailem, obdrží každoročně
před splatností první splátky daně jednu
e-mailovou zprávu na jím určenou e-
mailovou adresu a v příloze zprávy obdrží
kompletní informaci s údaji pro placení
daně. Tato informace bude obsahovat obdob-
né údaje, jaké jsou nyní uvedeny na alonži
složenky, tj. informace o výši stanovené daně,
výši nedoplatku/přeplatku a údaje pro pla-
cení daně včetně QR kódu, umožňujícího
platbu daně prostřednictvím internetového

bankovnictví nebo mobilních platebních
aplikací. V případě, že poplatník přihlášený
k této službě neuhradí daň v zákonem
stanoveném termínu a na základě toho mu
vznikne nedoplatek na dani, bude možné zas-
lat na jím určenou e-mailovou adresu vyro-
zumění o nedoplatku na dani. Poplatník
může požádat o zasílání údajů pro placení da-
ně pouze na jednu e-mailovou adresu. Zasílá-
ní těchto údajů na více e-mailových adres jed-
noho poplatníka nebude umožněno.
Pro zaslání údajů pro placení daně e-mailem
na dané zdaňovací období musí být "Žádost
ve věci zasílání údajů pro placení daně" (dále
jen "Žádost") poplatníkem podána správci
daně místně příslušnému finančnímu úřadu
nejpozději 15. března zdaňovacího období.
Bude-li Žádost podána později, správce daně
tuto službu poplatníkovi poskytne až od
dalšího zdaňovacího období. Shora uvedený
termín pro podání Žádosti se nevztahuje na
vyrozumění o nedoplatku, které může být
zasláno v průběhu zdaňovacího období.
Tyto informace a Žádost jsou dostupné na inter-
netových stránkách Finanční správy - www.financ-
nisprava.cz, záložka "Daně a pojistné".

rreedd
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7. 1. Seznamka
14. 1 Mike a Dave sháněj holku
21. 1. Lovecká sezóna: Strašpytel

(od 18:00 hod.)

28. 1. Strašidla

Kino v Kyselce 

Evidence
obyvatel

SSttaavv  oobbyyvvaatteell  kk  3300..  1111..  22001166::
cceellkkeemm  552266,,  
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Zvýšení cen za odvoz odpadů

Letošní organizovaný výšlap na Liščák se
koná poslední sobotu v tomto měsíci, tedy

28. ledna. Na autobusové zastávce na návsi
budou v čase od 9:30 do 10:30 rozdávány
karty pro zapisování správných odpovědí na
otázky umístěné cestou. Nezapomeňte na
propisku, dobrou náladu a buřta, kterého si
na Liščáku budete moct opéct. Pro ty, co
dorazí na vrchol kopce do 12.00 hod., bude
připravena perníková odměna, pamětní list
a určitě něco tekutého na zahřátí.

rreedd

Hurá na Liščák

Novinka k dani 

Odvolávám, co jsem slíbila a bohužel nenastane
další pohádková věta o tom, že odvolávám, co
jsem odvolala. O čem že je to řeč? O nezvýšení
ceny za svoz komunálního odpadu. Netušila
jsem, že v den, kdy se bude konat poslední
zastupitelstvo roku 2016, přijde nový ceník od
svozové firmy, kterým dochází od příštího roku
k navýšení cen. Předloni jsem avizovala pláno-
vané navýšení cen od roku 2017 kvůli zdvoj-
násobení zákonného poplatku za skládkovné.
K tomu ale nedošlo. Při psaní článku do prosin-
cových novin jsem si ale neuvědomila, že jsme
ceny nezvýšili od roku 2009. Od té doby došlo
ke zdražení ze strany svozové firmy již několikrát,
my to ale "hrnuli" před sebou s tím, že ceny
zvýšíme najednou až s právě avizovaným zdvoj-
násobením skládkovného. 
Na posledním jednání zastupitelstva jsme tedy
zvýšili ceny tak, aby odpovídaly tomu, co obec
skutečně svozové firmě platí. V ceně svozu je
započítán i svoz separovaného odpadu,
u kterého se mnozí domnívají, že je svážen za-
darmo. Není tomu tak. Jen jsou náklady na
jeho svoz a likvidaci rozděleny mezi společnost
EKOKOM, která nám podle výtěžnosti vyplácí
takzvané odměny, část pak platí obec a část
občané obce a chataři. Třídit odpady se tak
rozhodně vyplatí, protože za vytříděný odpad
zaplatíte necelou pětinu oproti tomu, co byste
zaplatili za směsný odpad. Chcete-li tedy za
odpady v roce 2017 ušetřit, nezbývá vám jiná

možnost, než snížit četnost vývozu klasické
popelnice nebo se zamyslet nad tím, zda nádo-
bu skutečně zaplníte a nestačila by vám menší.
Zde uvádíme přehled cen pro rok 2017:

6600  ll 8800  ll 111100  ll 224400  ll
11  xx  ttýýddnněě 11440000  KKčč 11880000  KKčč 22332200  KKčč 44440000  KKčč
11xx  1144  ddnníí 990000  KKčč 11110000  KKčč 11336600  KKčč 22440000  KKčč
kkoommbbiinnaaccee 11220000  KKčč 11550000  KKčč 11992200  KKčč 33440000  KKčč
pprroonn..  nnááddoobbyy 118800  KKčč 118800  KKčč 118800  KKčč 224400  KKčč
V prvních 14 dnech pro vás budou na úřadě
připraveny dodatky ke smlouvám, které, pro-
sím, přijďte podepsat. Částky za svoz uhraďte
buď převodem na bankovní účet obce vedený
u Komerční banky - č. účtu 43-3210410247/0100,
popř. v hotovosti do pokladny OÚ, to ale až od
třetího lednového týdne. Pokud se rozhodnete pro
změnu četnosti vývozu, nebo velikosti nádoby,
nahlaste to v prvních dvou týdnech na OÚ (tel.
353 942 105, popř. e-mail obec@velichov.cz).
Bohužel musím odvolat ještě jeden slib - a to
ten, který se týkal možnosti platby na úřadě
kartou. Poplatek, který by nám vzhledem
k objemu plateb účtovala banka, by byl natolik
vysoký, že by obec doplácela ze svého rozpočtu
zbytečně nehoráznou částku. Počítali jsme
s tím, že budeme muset rozšířit o další modul
účetní program, což také nestojí zrovna málo.
Ale nejen procenta z plateb, ale další měsíční
paušální poplatky nám poněkud vyrazily dech.
Proto platby kartou přijímat nebudeme. 
Děkuji za pochopení.

MMMM


